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AVA-SEIZOEN OVERZICHT

OOK DE RVC  
VAN ASML WIST 
LANGE TIJD NIKS 
VAN DE DIEFSTAL

zijn aandeelhoudersschare en zal 
een aanzienlijke inspanning 
moeten verrichten om die situatie 
ten goede te keren. Recente 
onderzoeken in bijvoorbeeld Italië 
helpen daarbij niet. En ook de 
weigering van ING om adequaat 
te reageren op geruchten over 
fusiegesprekken met Commerz-
bank zorgen voor onzekerheid. 
Geruchten zijn er altijd, maar een 
bedrijf in vertrouwenscrisis moet 
niet aarzelen onzekerheid onder 
beleggers weg te nemen. 

ASML
MEEST OPVALLENDE THEMA

Een spionagezaak onderschat

Technologie, China en spionage. Het 
zijn ingrediënten die eerder passen in 

een detectiveroman dan in de kolommen 
van het jaarverslag van een beursgeno-
teerde onderneming. Chipmachinebou-
wer ASML had afgelopen jaren te ma-
ken met diefstal van bedrijfsgeheimen, 

maar vertelde zijn aandeelhouders daar 
niets over. In de jaarlijkse vergadering 
moest de top van het bedrijf erkennen 

dat dit anders had gemoeten. 

Het nieuws circuleerde al 
langer op internet, maar het 

waren uiteindelijk twee journalis-
ten van Het Financieele Dagblad die 
twee weken voor de aandeelhou-
dersvergadering de zaak onder de 
aandacht brachten: ASML had 
van een rechter honderden 
miljoenen schadevergoeding 
toegewezen gekregen naar 
aanleiding van diefstal van 
bedrijfsgeheimen door ASML-me-
dewerkers onder regie van een 
Chinese concurrent. 

NIEUWE FEITEN
De feiten waren nieuw voor 
aandeelhouders die nooit eerder 
hadden mogen vernemen van de 
diefstal en de bijbehorende, 
klaarblijkelijke kwetsbaarheden 
in de beveiliging bij het technolo-
gieconcern.

Tijdens de aandeelhoudersverga-
dering bleek niet alleen dat 
aandeelhouders lang in het 
ongewisse waren gelaten, ook de 
raad van commissarissen wist 
lange tijd van niets. ASML-top-
man Wennink nam ruim de tijd 
om de zaak van duiding te 
voorzien. Hij gaf aan dat ASML 
deze kwestie als een “klein 
incident” heeft beschouwd. Kort 
gezegd was de kwestie het 
melden niet waard ook al omdat 
er geen materiële schade te 
bespeuren was. De VEB merkte 
op dat deze benadering wellicht 
iets te veel was ingegeven door de 
accountantsachtergrond van de 
ceo en cfo van het concern. ASML 
gaf ruiterlijk toe dat de onderne-
ming, met de kennis van nu, 
anders was omgegaan met 
communicatie rond de kwestie.  

Voor beleggers had topman 
Wennink enige geruststellende 
mededelingen over de gevolgen 
van de spionage. De topman gaf 
toe dat de gestolen informatie 
mogelijk is verspreid naar andere 
partijen, maar die kunnen hier 
niets mee. Ook werd beleggers 
duidelijk gemaakt dat ASML op 
het gebied van beveiliging sinds 
2015, het moment van de spionage, 
forse stappen heeft gezet. 

TEVREDEN
Er was meer te bespreken door 
bedrijfstop en aandeelhouders 
dan een verkeerd ingeschatte 
spionagezaak. Zoals de operatio-
nele gang van zaken bij de 
wereldmarktleider in de produc-
tie van chipmachines. Topman 
Wennink toonde zich tevreden 
over de behaalde resultaten. 
Dankzij de gunstige economie 
wist ASML afgelopen jaar al een 
omzet te behalen die pas voor 
2020 als doel was gesteld: 10,9 
miljard euro, waarbij een 
brutomarge van 46 procent werd 
gerealiseerd. 

Na een serieuze productiegolf 
in de chipindustrie afgelopen 
jaar, maakt de markt nu enigs-
zins pas op de plaats. Economi-Fo
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